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BROI.0002.10.2019  
  

Protokół nr XII/19  
z obrad XII Sesji  Rady Powiatu we Włocławku  

z dnia 19 grudnia  2019 roku 
 
 

1. Otwarcie obrad XII Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Stanisław Wierzowiecki – Przewodniczący Rady  Powiatu we Włocławku 
w dniu 19 grudnia  2019 r. o godzinie 1205 otworzył obrady  XII Sesji Rady Powiatu we 
Włocławku. Powitał radnych, Pana Romana Gołębiewskiego - Starostę Włocławskiego, Pana 
Jana Ambrożewicza – Wicestarostę, Panią Agatę Wojtkowską – Członka Zarządu, Pana 
Piotra Krygiera – Sekretarza Powiatu, Panią Jolantę Sakowską - Skarbnika Powiatu, 
kierowników jednostek organizacyjnych, a także przedstawicieli środków masowego 
przekazu, naczelników wydziałów a także wszystkich obecnych na sali obrad.  
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy z dnia 5 czerwca 
1998 r. o samorządzie powiatowym, obrady rady powiatu są transmitowane on-line 
i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są następnie 
udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej Powiatu Włocławskiego i na stronie 
internetowej powiatu oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty. Każdy, kto wchodzi do sali 
obrad rady powiatu w celu udziału w obradach – czy to w charakterze uczestnika, czy też 
obserwatora (widza) –  powinien liczyć się z możliwością ujawnienie swojego wizerunku 
w sieci i na nagraniu bez uzyskiwania na to jego zgody przez Administratora danych 
osobowych przetwarzanych w starostwie.  
Lista obecności zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

2. Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady poprosił o potwierdzenie swojej obecności poprzez włożenie karty do 
czytnika i przyciśniecie odpowiedniego przycisku.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach Rady Powiatu bierze udział 19 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 21 radnych stanowi 
wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.   
Wydruk obecności stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.   
 
3. Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków w sprawie 
jego zmiany. 
 
Przewodniczący Rady poinformował radnych, że w materiałach na sesję otrzymali porządek 
obrad XII Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o samorządzie 
powiatowym - Rada Powiatu może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu Rady.  
Zgodnie z § 17 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego - z wnioskiem o uzupełnienie lub 
zmianę porządku obrad może wystąpić radny, komisja, klub radnych, zarząd, starosta. 
Wniosek powinien zawierać uzasadnienie faktyczne.  
Jednocześnie poinformował, iż w przypadku przyjęcia przez Wysoką Radę wniosku 
o uzupełnienie porządku obrad o konkretny punkt dotyczący rozpatrzenia danego projektu 
uchwały, to na wnioskodawcy spoczywać będzie obowiązek przedłożenia i doręczenia 
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radnym, przed przystąpieniem do realizacji tego punktu, projektu uchwały spełniającego 
wymagania formalne określone w statucie.  
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś  z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o  uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
XII sesji ?  
Przewodniczący Rady poinformował, że  Zarząd Powiatu pismem  z dnia  19 grudnia 2019 r.  
wniósł o: 

 wprowadzenie autopoprawki do projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu 
we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2019 – 2026 wraz z tekstem jednolitym,  

 wprowadzenie autopoprawki  do projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu 
we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 
wraz z tekstem jednolitym.  

Wniosek zarządu powiatu oraz uzasadnienie faktyczne radni otrzymali w dniu dzisiejszej 
sesji.  
Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania wniosku Zarządu Powiatu. 
Przewodniczący Rady poinformował, że  zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o samorządzie 
powiatowym rada powiatu może wprowadzić zmiany w porządku bezwzględną większością 
głosów ustawowego składu rady. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za uzupełnieniem punktu  8 zmienionego porządku 
obrad XII sesji o  autopoprawkę do projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2019 – 2026 (tekst jednolity) i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za - 19 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.   
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu  postanowiła o uwzględnieniu w porządku obrad autopoprawki do projektu uchwały 
o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2019 – 2026 (tekst jednolity) i tym 
samym punkt 8  porządku obrad otrzymuje brzmienie:  
Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2019 – 2026 
wraz z autopoprawką (tekst jednolity). 
Przewodniczący Rady  zapytał, kto jest za uzupełnieniem punktu 9 porządku obrad XII sesji 
o autopoprawkę do projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 (tekst jednolity) 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.   
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu  postanowiła o uwzględnienie w realizowanym porządku obrad autopoprawki  do 
projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 (tekst jednolity)  i tym samym punkt 9 porządku 
obrad otrzymuje brzmienie:    
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Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 wraz z autopoprawką (tekst 
jednolity).  
Przewodniczący Rady zapytał, czy są jeszcze propozycje zmian porządku obrad XII sesji? 
Wobec braku propozycji zmian i uzupełnienia porządku obrad, Przewodniczący Rady 
stwierdził, że porządek obrad XII sesji składa się z 19  punktów i przystąpił do realizacji 
porządku obrad dzisiejszej sesji.  
Porządek obrad XII sesji stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

 
4. Przyjęcie protokołu nr XI/19 z dnia 28 listopada 2019 r. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 3 Statutu 
Powiatu Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad X Sesji, który był do wglądu 
w Biurze Rady i Ochrony Informacji oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.  
Stosownie do przepisów § 28 ust. 1 Statutu – Radni mogą zgłaszać zastrzeżenia lub poprawki 
do protokołu z sesji udostępnionego w trybie § 27 ust. 6, nie później jednak niż do chwili 
rozpoczęcia kolejnej sesji, w trakcie, której protokół ma być przyjmowany. 
Protokół z sesji udostępniony w trybie § 27 ust. 6, do którego nie zostaną wniesione 
zastrzeżenia lub poprawki, na wniosek przewodniczącego rady, rada przyjmuje w drodze 
aklamacji po wygłoszeniu przez przewodniczącego rady formuły: „Jeżeli nie usłyszę 
sprzeciwu będę uważał, że rada protokół przyjęła”. Przyjęcie protokołu potwierdza 
przewodniczący rady składając na nim swój podpis.  
Zgłaszając zastrzeżenia lub poprawki do protokołu w trybie § 28 ust. 1 zgłaszający 
przedstawia na piśmie propozycję zmiany treści konkretnych fragmentów protokołu, 
o przyjęciu, których rozstrzyga rada w odrębnych głosowaniach. Zgłoszenie zastrzeżeń lub 
poprawek bez sformułowania na piśmie propozycji zmiany konkretnego fragmentu protokołu 
zwalnia radę od ich rozstrzygania. 
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek.  
Wobec braku głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że rada powiatu przyjęła 
protokół nr  XI/19 z dnia 28 listopada 2019 r. 
 
5. Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
28 listopada 2019 r. do dnia 11 grudnia 2019 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 12 grudnia 2019 r. do dnia sesji.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie z wykonania 
uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz  sprawozdanie starosty z działalności 
zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania zarządu z wykonania uchwał rady i jego 
działalności pomiędzy sesjami do dnia sesji.  
Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali sprawozdanie Zarządu Powiatu 
z jego działalności za okres od dnia 28 listopada 2019 r. do dnia 11 grudnia 2019 r. 
zawierające informację z dnia 28 listopada i 5 grudnia 2019 r.  
W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali, sprawozdanie Starosty z działalności zarządu 
powiatu od dnia 12 grudnia 2019 roku do dnia sesji, zawierające informację z dnia 12, 17 i 19 
grudnia 2019 r.  
Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy – celem zapoznania się ze sprawozdaniem 
starosty. Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady. 
Radny Kazimierz Kaca podziękował Panu Staroście  i Zarządowi Powiatu za udostępnienie 
sali konferencyjnej na spotkanie wigilijne Wspólnoty Samorządowej. Następnie radny zadał 
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pytanie dotyczące 3 posiedzenia Zarządu Powiatu z dnia 3 grudnia br. Jakie były propozycje 
przekazania dróg wojewódzkich przez Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego, 
jakie intencje przyświecały Urzędowi Marszałkowskiemu? 
Przewodniczący Rady powitał przybyłego na obrady rady Pana Stanisława Pawlaka – 
Radnego Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego.  
Pan Roman Gołębiewski - Starosta Włocławski odpowiedział, że jeśli chodzi o drogi 
wojewódzkie. to zostało to przedstawione na jednym z posiedzeń komisji. Wpłynął wniosek 
z Urzędu Marszałkowskiego podpisany przez Dyrektora Departamentu Infrastruktury, czy 
Powiat Włocławski rozważał możliwość przejęcia dwóch dróg wojewódzkich: drogi Brześć 
Kuj - Brzezie przez Wieniec oraz drogi Janowice-Osięciny znajdujące się na terenie Powiatu 
Włocławskiego. W piśmie nie zostały przedstawione żadne konkretne propozycje 
finansowania tego, dlatego zarząd na posiedzeniu w tym dniu upoważnił Pana Dyrektora PZD 
do przygotowania negatywnej opinii odnośnie przejęcia tych dróg. Wszyscy na tej sali 
zgadzają się, że powiat ma jeszcze wiele zadań do wykonania na majątku nie tylko 
drogowym, którym administruje. Są szerokie plany inwestycji. Została przygotowana 
odpowiedź o braku woli przejmowania tych odcinków dróg. Jeśli chodzi o działki na 
skrzyżowaniu ulicy Szpitalnej i Wyszyńskiego we Włocławku, to sprawa była 
skomplikowana. Od kilkunastu lat nikomu spraw własnościowych nie udało się na tym terenie 
uporządkować. Zarząd Powiatu jest bardzo  blisko tego celu, gdyż na ostatnim posiedzeniu 
Sejmiku Województwa Kujawsko-pomorskiego, który odbył się w piątek, na którym obecny 
był starosta, została podjęta uchwała o nieodpłatnym przekazaniu działki będącej we 
władaniu samorządu województwa. Sprawa była bardziej skomplikowana jeśli chodzi o dwie 
działki WOMP, które są działkami zabudowanymi i są bezpośrednio własnością WOMP. 
W wyniku negocjacji starosty udało się uzyskać taką forma prawną, aby zostały przekazane 
samorządowi powiatowi na okres 40 lat użytkowania.  Z czynszem zapłaconym z góry, czyli 
to jest praktycznie  własność w wysokości 150 000 zł plus VAT. WOMP nie może oddać tego 
za darmo ze względu na swoją kondycję finansową. Byłoby to niegospodarne z ich punktu 
widzenia. Według starosty jest to bardzo przyzwoita niska kwota przejęcia tych działek. 
Zostanie w następnych punktach zaproponowana zmiana w budżecie mająca na celu 
zapewnienie tych środków finansowych już w tym roku. Drugiej stronie zależy, żeby 
sfinalizować to szybko i może uda się w tym roku podpisać akt. W razie czego te środki 
zostaną zarezerwowane  w rezerwie inwestycyjnej. Jeśli z jakiś powodów nie dałoby się tego 
zrobić w tym roku to jest deklaracja, że zostanie to uczynione w pierwszych tygodniach roku 
przyszłego. W 100% uregulowane będą sprawy własnościowe działek na skrzyżowaniu ul. 
Szpitalnej i Wyszyńskiego, gotowe pod inwestycje. Starosta podziękował wszystkim, którzy 
w tym zadaniu go wspierali. To trudne zadanie, które nikomu do tej pory się nie udało. Powiat 
jest praktycznie gotowy z koncepcją budowy Powiatowego Centrum Zdrowia. Jeśli wszystko 
pójdzie  zgodnie  z planem, to w I połowie przyszłego roku zostanie ogłoszony przetarg 
w systemie zaprojektuj i wybuduj. W głównej działce obecnie jest oczekiwanie na podpisanie 
aktu notarialnego. Uchwała sejmiku została jednogłośnie podjęta. Starosta Włocławski 
podziękował Pani Anecie Jędrzejewskiej- Wicemarszałkowi Województwa Kujawsko-
Pomorskiego, która była bardzo zaangażowana w sprawę uregulowania spraw 
własnościowych oraz podziękował Prezydentowi Miasta Włocławek.   
Radna Ewa Kończyńska poprosiła starostę o wyjaśnienie kwestii własnościowych. Działki 
należałą do Marszałka Województwa i w pewnym momencie przeszły pod władanie WOMP-
u. Radna zapytała, czy działki są własnością WOMP-u? Dlaczego musi nastąpi odkupienie 
działki od WOMP-u? To należało do Marszałka Województwa i radna nie wie, czy istnieje 
potrzeba dokonywania zapłaty za takie operacje. 
Starosta Włocławski odpowiedział, że jest część działek, które są własnością SPZPS-u. Jest 
jedna główna działka, która pozostała po starym szpitalu, która jest własnością samorządu 
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województwa. Jeśli chodzi o tą główną działkę została ona przekazania powiatowi. Jest to 
działka wartościowa, w bardzo dobrym miejscu, w centrum miasta. Do tego są jeszcze dwie 
małe zabudowane działki, które są własnością WOMP-u. Nie są mieniem samorządu 
województwa. Sprawa jest o tyle skomplikowana, że nie są mieniem samorządu 
województwa. Wojewódzki Ośrodek Medycyny Pracy w swoich zasadach zbywania, 
udostepnienia w dzierżawę może jedynie tę działkę sprzedać bądź także przekazać 
w dzierżawę. Wszystko powinno odbywać się na zasadach przetargu. Starosta chciał tego 
rozwiązania uniknąć, dlatego że wartość tej działki wyceniona jest na kwotę ponad 1,5 mln zł. 
Starosta ma obawy, że mógłby zablokować to podmiot, w którego nie do końca interesie jest 
realizacja przez powiat tej ważnej i potrzebnej mieszkańcom inwestycji. WOMP ma pewne 
problemy finansowe, jak wszystkie jednostki służby zdrowia, dlatego też uzgodnione zostało 
przekazanie tej znacznie niższej kwoty niż by wynikało z przetargu. Jeśli miałoby się to 
odbyć przetargiem, to w ostateczności WOMP może obniżyć cenę do 50% tej wartości, nawet 
jeśliby nie wystartował żaden inny podmiot na kupno tej działki. Starosta uważa, że zakup tej 
działki za taką kwotę, w takim miejscu, o tej wartości, którą ona prezentuje jest dobrym 
interesem dla Powiatu Włocławskiego, a przede wszystkim umożliwi realizację ważnej 
i potrzebnej inwestycji jaką jest budowa Powiatowego Centrum Zdrowia.  
Radna Ewa Kończyńska powiedziała, że nie rozumie dlaczego działka będąca własnością 
samorządu wojewódzkiego, a  nie WOMP musi zostać odkupiona?  
Starost Włocławski odpowiedział, że jest to działka WOMP-u. 
Radna Ewa Kończyńska zapytała, czy WOMP kupi tą działkę od Marszałka, czy ją dostał? 
Radna uważa, że jej nie kupił.  
Starosta Włocławski powiedział, że dwie małe działki  nie są własnością samorządu. 
Własnością samorządu była duża działka, którą Sejmik Województwa Kujawsko-
Pomorskiego przekazał powiatowi. Dwie zabudowane działki są własnością WOMP-u, jest to 
zaszłość wieloletnia, że część działek na tym terenie przy tworzeniu nowych samorządów 
była własnością województwa, a część WOMP-u,  kolejna część SPZPS we Włocławku. 
WOMP ze względu na swoją sytuację finansową, nie może oddać tej nieruchomości 
nieodpłatnie. Uzgodniono symboliczną, poza przetargową, formę przejęcia tych 
nieruchomości. Cena nawet  przy najbardziej sprzyjających warunkach ogłoszeniu 3 przetargu 
mogłaby być dwa razy większa. Było pewne zagrożenie, że mógłby się tym zainteresować 
inny podmiot. Ogromnym wysiłkiem jest finisz porządkowania własności tych terenów. 
Dokonuje się tego wysiłkiem wielu osób.  
Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedstawionego sprawozdania?  
Wobec braku głosu sprzeciwu Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 19 grudnia 2019 r. przyjęła  Sprawozdanie Zarządu Powiatu we 
Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 28 listopada 2019 r. do dnia 11 grudnia 
2019 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od 
dnia 12 grudnia 2019 r. do dnia sesji.  
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
28 listopada 2019 r. do dnia 11 grudnia 2019 r. stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 
protokołu.   
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 12 
grudnia 2019 r. do dnia sesji stanowi załącznik nr 6  do niniejszego protokołu.   
 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020- 2027: 

a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027, 

b) przedstawienie opinii komisji, 



 6

c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej (uchwała Nr 
5/WPF/2019 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 2.12.2019 r. w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 
projekcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Włocławskiego), 

d) dyskusja, 
e) głosowanie. 

 
a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027 
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż w dniu 14 listopada 2019 roku Zarząd Powiatu we 
Włocławku, przekazał Radzie Powiatu we Włocławku projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027. W dniach  
od 21 listopada 2019 roku do dnia 29 listopada 2019 roku obradowały komisje rady, które 
dokonały analizy i oceny projektu uchwały. W dniu 29 listopada 2019 r. obradowała Komisja 
Budżetu i Finansów, która zapoznała się z opiniami stałych komisji.  
Przewodniczący poprosił Panią Jolantę Sakowską - Skarbnika Powiatu o przedstawienie, 
w imieniu Zarządu Powiatu, projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2020 - 2027. 
Pani Jolanta Sakowska – Skarbnik Powiatu poinformowała, iż WPF została przygotowana 
zgodnie z art. 227 ust. 2 ustawy o finansach publicznych. W 2020 r. planuje się zaciągnąć 
długoterminowy kredyt bankowy w celu pokrycia planowanego deficytu budżetowego. 
Dochody budżetu przewiduje się na rok 2020 w kwocie 108.419.067,38 zł, wydatki budżetu – 
118.874.746,12 zł. Deficyt budżetu - 10.455.678,74 zł. W załączniku nr 1 i nr 2 przekazane są 
wysokości spłat kolejnych rat kapitałowych, pożyczek, które są planowane do zaciągnięcia 
przez powiat w związku z pokryciem deficytu budżetowego. W załączniku nr 2 do WPF są 
przedstawione przedsięwzięcia, które będą realizowane w następnych latach przez powiat. 
Uchwałą nr 5/WPF/2019  Składu Orzekającego Nr 10 RIO w Bydgoszczy z dnia 2.12.2019 r. 
w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego, WPF została zaopiniowana 
pozytywnie. Z uzasadnienia wynika, że zdaniem składu orzekającego przedłożony projekt 
uchwały zawiera dane wymagane przepisami art. 226 ustawy. Występuje zgodność kwot 
ujętych w projekcie WPF i projekcie uchwały budżetowej w zakresie dochodów, wydatków, 
wyniku budżetu, przychodów i rozchodów. Występuje zgodność czasookresu na jaki 
sporządzono WPF z czasem realizacji przedsięwzięć. Z projektu wynika, że prognoza kwoty 
długu sporządzona jest na okres, na który zaciągnięto i planuje się zaciągnąć zobowiązania, 
przyjęte w projekcie WPF w zakresie wyniku budżetu, przychodów i rozchodów, w tym 
planowanych do zaciągnięcia zobowiązań i ich spłat w roku 2020, które są zgodne 
z projektem uchwały budżetowej powiatu na 2020 rok. Została zachowana zasada 
zrównoważenia budżetu w zakresie wydatków bieżących, wynikająca z art. 242 ustawy. 
Przedmiotem opiniowania   była również prognoza kwoty długu, skorelowana kwotowo 
z planowanymi wielkościami i danymi z WPF w zakresie wyników budżetów oraz 
przychodów i rozchodów w kolejnych latach. Z przedłożonej prognozy wynika, że w latach 
2020 – 2027 zostanie zachowana relacja, o której mowa w art. 243 ustawy. Zgodnie z art. 226 
ust. 1 ustawy WPF „powinna być realistyczna”, a zatem uwzględniać zdarzenia, które mają 
lub mogą mieć wpływ na gospodarkę finansową w perspektywie czasu wykraczającej poza 
rok budżetowy. Mając powyższe na uwadze skład Orzekający zwrócił również uwagę na 
realistyczność WPF w ujęciu formalnym (zgodność z prawem)  i realistyczność źródeł 
finansowania (kryterium realności przyjętych wartości), wykazanych w WPF (ze 
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szczególnym uwzględnieniem roku 2020) w kontekście przewidywanego wykonania lat 
poprzednich. Skład pozytywnie ocenił „prawidłowości” przewidywań w zakresie objętym 
wieloletnią prognozą. Objaśnienia do WPF są powiązane z przyjętymi wartościami, 
uprawdopodabniają realistyczność prognozowanych kwot  w WPF i wykazie przedsięwzięć. 
Skład Orzekający wskazuje równocześnie, że nawet przy zachowaniu wymaganych 
wskaźników oraz zachowanej relacji, o której mowa w art. 243 ustawy o finansach 
publicznych, mogą pojawić się także inne zdarzenia i okoliczności mające wpływ na 
długoterminowe zobowiązania powiatu, których nie da się przewidzieć w chwili obecnej. 
Biorąc pod uwagę powyższe ustalenia, w szczególności zapewnienie przestrzegania 
przepisów ustawy dotyczących uchwalania i wykonywania budżetów w latach następnych, na 
które zaciągnięto lub planuje się zaciągnąć zobowiązania, Skład Orzekający orzekł jak 
w sentencji uchwały.  
 

b) przedstawienie opinii komisji, 
 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Włodzimierza Kaczmarka - Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie zbiorczej opinii komisji analizujących projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2020 – 2027 wraz z opinią Komisji Budżetu i Finansów. 
Pan Włodzimierz Bogdan Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, iż Komisja Budżetu i Finansów stosownie do zapisów uchwały nr 
XXXIII/372/10 Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 czerwca 2010 r. w sprawie trybu prac 
nad projektem uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na posiedzeniu w dniu 
29 listopada 2019 r.  zapoznała się z opiniami stałych komisji, które opiniowały projekt 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020– 2027.  
Obradowały następujące komisje:  

- Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 21 listopada br. 
pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały czterema głosami „za”, 

- Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska  na posiedzeniu w dniu 21 listopada br. 
pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały pięcioma  głosami „za”, 

 Komisja Infrastruktury i Rozwoju na posiedzeniu w dniu 21 listopada br. 
pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały pięcioma głosami „za”, 

 Komisja Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego na posiedzeniu 
w dniu 25 listopada  br. pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały 
czterema głosami „za”. 

 Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu 26 listopada br. 
pozytywnie,  zaopiniowała projekt uchwały czterema  głosami „za”, przy jednym 
głosie „wstrzymującym”.  

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027 (wyniki 
głosowania: „za” – 7, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” – 0).  
Komisja w dniu 29 listopada  br. przekazała Zarządowi Powiatu wniosek dotyczący opinii 
w sprawie projektu uchwały dotyczącej  Wieloletniej Prognozy Finansowej wraz z opiniami 
poszczególnych komisji.  
 

c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej (uchwała Nr 
5/WPF/2019 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 2.12.2019 r. w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 
projekcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Włocławskiego) 
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Przewodniczący Rady poinformował, iż w materiałach na sesję radni otrzymali uchwałę nr  
5/WPF/2019 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy 
z dnia 2.12.2019 r. w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego.  
Regionalna Izba Obrachunkowa wyraziła pozytywną opinię  o projekcie uchwały w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027.  
Stanowi ona ważny akcent oceny projektu uchwały. Uchwałę tę radni otrzymali 
w materiałach przesłanych na dzisiejszą sesję, co dało możliwość zapoznania się z nią do dnia 
sesji. Z tego powodu nie ma  potrzeby jej przedstawiania.  
Przewodniczący stwierdził, że jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to przeszedł  
do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Uchwała Nr 5/WPF/2019 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 2.12.2019 r. w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym projekcie 
uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego 
stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
 

d) dyskusja 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027.   
Radni nie podjęli dyskusji.  
 

e) głosowanie. 
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania:  
za – 18  
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
2 osoby obecne niegłosujące  
wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 grudnia 2019 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027 została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027 stanowi załącznik nr 9 do 
niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 grudnia 2019 roku w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027 stanowi 
załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na 2020 rok: 

a) przedstawienie projektu budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020, 
b) przedstawienie opinii komisji, 
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c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej (uchwała Nr 5/P/2019 
Składu Orzekającego nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy 
z dnia 2.12.2019 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej 
Powiatu Włocławskiego na 2020 rok oraz uchwała Nr 2/Dpr/2019 Składu 
Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 
2.12.2019 r. w sprawie wyrażenia opinii o możliwości sfinansowania deficytu 
zakładanego w projekcie uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na 2020 
rok), 

d) dyskusja, 
e) głosowanie. 

 
a) przedstawienie projektu budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020, 

 
Przewodniczący Rady poinformował, iż w dniu 14 listopada 2019 roku Zarząd Powiatu we 
Włocławku, działając na podstawie art. 238 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach 
publicznych, przekazał Radzie Powiatu we Włocławku projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020.  W dniach od 21 listopada 2019 r. 
do 29 listopada 2019 r. obradowały komisje, które dokonały analizy i oceny projektu uchwały 
budżetowej. W dniu 29 listopada br. odbyło posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów, która 
stosownie do zapisów uchwały nr XXXIII/372/10 Rady Powiatu we Włocławku z dnia 
30 czerwca 2010 roku w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Powiatu 
Włocławskiego, przedłożyła opinie poszczególnych komisji wraz z własną opinią.  
Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie, w imieniu Zarządu Powiatu, projektu 
budżetu powiatu na rok 2020.  
Pani Jolanta Sakowska – Skarbnik Powiatu poinformowała, iż dochody budżetu wynoszą  
108.419.067,38 zł, wydatki budżetu to kwota 118.874.746,12 zł.  Deficyt budżetowy 
w wysokości 10.455.678,74 zł. Ustala się przychody budżetu w kwocie 10.605.398,74 zł, 
natomiast rozchody budżetu w kwocie – 149.720,00 zł. Na rok 2020 planuje się rezerwy: 
ogólną, celową i inwestycyjną na łączną kwotę 2.240.000 zł. Rezerwa ogólna – 150.000 zł, 
rezerwa celowa – 2.090.000 zł, w tym na realizację zadań własnych z zakresu zarządzania 
kryzysowego 70.000 zł, wydatki bieżące w oświacie i edukacyjnej opiece wychowawczej – 
500.000 zł, na wydatki bieżące w opiece społecznej i pozostałych zadań w zakresie polityki 
społecznej – 220.000 zł, wydatki bieżące w administracji – 500.000 zł i rezerwy na inwestycje 
i zakupy inwestycyjne – 700.000 zł. Planowane wydatki bieżące w zakresie dróg 
powiatowych uwzględniają koszty utrzymania jednostki (PZD).  Jeżeli chodzi o remonty dróg 
i chodników przy drogach powiatowych, mostów i przepustów – 3.962.037 zł. Bieżące 
utrzymanie PZD – 2.420.603 zł. Planuje się zakupy środków i materiałów przy drogach – 
410.000 zł, na bieżące utrzymanie, ewidencjonowanie dróg, utrzymanie zieleni- 120.000 zł, 
zimowe utrzymanie dróg – 1.124.111 zł.  
Zaplanowane wydatki na dział oświata i wychowania – bieżące wydatki – 15.907.409,99 zł, 
w którym zaplanowano dotację podmiotową dla szkół niepublicznych o uprawnieniach szkół 
publicznych w wysokości 2.081.899 zł. Planowane wydatki w zakresie prowadzenia domów 
pomocy społecznej  z uwzględnioną kwotą planowaną dotacji celowej z budżetu państwa 
w wysokości 4.836.800 zł, na planowaną liczbę mieszkańców 123 osoby, wynosi 9.562.099 
zł. W ramach budżetu zaplanowano też wydatki związane z transportem zbiorowym – 
400.000 zł. Wydatki na remonty bieżące w budynkach i bieżące naprawy, i konserwacje  
maszyn, urządzeń i sprzętu – 4.222.653 zł, w tym środki w wysokości 3.962.037 zł na 
remonty dróg z planowanym dofinansowaniem z funduszu dróg samorządowych – 1.366.018 
zł.  
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W budżecie proponuje się środki z tytułu pomocy finansowej na zakup niezbędnego sprzętu 
dla OSP w zakresie  ochrony przeciwpożarowej w wysokości 300.000 zł.  Zaplanowano też 
środki w wysokości 300.000 zł na realizację uchwały w sprawie zasad udzielania i rozliczania 
dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane na zabytki wpisane  do 
rejestru zabytków wpisanymi do rejestru zabytków na terenie powiatu. Wydatki majątkowe 
ogółem wraz z rezerwą na inwestycje i zakupy inwestycyjne planuje się w wysokości – 
39.720.545,96 zł.  Zaplanowano zadania inwestycyjne na drogach powiatowych w łącznej 
wysokości 17.644.475 zł z dofinansowaniem z FDS w kwocie 8.362.236 zł.  
W związku z podpisaną umową partnerską z Województwem Kujawsko – Pomorskim, 
Powiat Włocławski wspólnie z Województwem i Związkiem Powiatów w Polsce realizuje 
przedsięwzięcie pod nazwą: Infostrada Kujaw i Pomorza 2.0. Zaplanowana kwota wydatków 
majątkowych na to zadanie 1.509.595,70 zł, w tym wkład własny powiatu – 226.439,36 zł 
oraz środki unijne – 1.283.156,34 zł.  
Kolejnym zadaniem inwestycyjnym jest budowa budynku biurowego wraz z parkingiem 
służącym wykonywaniu zadań publicznych realizowanych przez Powiat Włocławski-
Starostwo Powiatowe we Włocławku - 4 049 636 zł (całkowita kwota 6.767.941 zł).  
Zaplanowano także w starostwie wydatki majątkowe w kwocie 125.000 zł na zakup  
samochodu oraz na zakup systemu ewidencji czasu pracy. Zaplanowane też środki 
w wysokości 50.000 zł dla policji  - zakup samochodu i 125.000 zł dla straży pożarnej na 
zakup odzieży ochronnej.  
W ramach przedsięwzięć, które będą kontynuowane jest budowa Powiatowego Centrum 
Kształcenia Zawodowego na bazie organizacyjnej Zespołu Szkół w Chodczu wraz 
z infrastrukturą - 3.136.375,40 zł oraz środki pochodzące ze środków unijnych – 6.754.854,11 
zł.  DPS w Rzeżewie zaplanował wykonanie dokumentacji (rozbudowa budynku głównego 
DPS wraz z montażem windy oraz termomodernizacją) – 50.000 zł. 
Jeżeli chodzi o planowane kwoty dotacji udzielanych z budżetu powiatu na rok 2020, to 
stanowią one następujące wartości:   
- dotacje celowe dla jednostek sektora finansów publicznych 1.721.165,95 zł,  
- dotacje celowe dla jednostek spoza sektora finansów publicznych - 2.381.650 zł,  
- dotacje podmiotowe dla jednostek spoza sektora finansów publicznych - 2.081.899 zł (dla 
szkoły niepublicznej).  
 

b) przedstawienie opinii komisji, 
 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Włodzimierza Bogdana Kaczmarka – 
Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie zbiorczej opinii komisji 
analizujących projekt budżetu powiatu wraz z opinią Komisji Budżetu i Finansów. 
Pan Włodzimierz Bogdan Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, iż Komisja Budżetu i Finansów stosownie do zapisów uchwały nr 
XXXIII/372/10 Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 czerwca 2010 r. w sprawie trybu prac 
nad projektem uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na posiedzeniu w dniu 29 
listopada 2019 r. zapoznała się z opiniami stałych komisji, które opiniowały projekt uchwały 
budżetowej na rok 2020.  
Obradowały następujące komisje:  

- Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 21 listopada br. 
pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały czterema głosami „za”, 

- Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska  na posiedzeniu w dniu 21 listopada br. 
pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały pięcioma  głosami „za”, 

 Komisja Infrastruktury i Rozwoju na posiedzeniu w dniu 21 listopada br. 
pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały pięcioma głosami „za”, 
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 Komisja Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego na posiedzeniu 
w dniu 25 listopada  br. pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały 
czterema głosami „za”. 

 Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu 26 listopada br. 
pozytywnie,  zaopiniowała projekt uchwały czterema  głosami „za”, przy jednym 
głosie „wstrzymującym”.  

 
Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 (wyniki głosowania: „za” – 6, „przeciw” - 0, 
„wstrzymało się” – 0).  
Komisja w dniu 29 listopada  br. przekazała Zarządowi Powiatu wniosek dotyczący opinii 
w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 
2020 wraz z opiniami poszczególnych komisji.  
 

c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej (uchwała Nr 5/P/2019 
Składu Orzekającego nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy 
z dnia 2.12.2019 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej 
Powiatu Włocławskiego na 2020 rok oraz uchwała Nr 2/Dpr/2019 Składu 
Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 
2.12.2019 r. w sprawie wyrażenia opinii o możliwości sfinansowania deficytu 
zakładanego w projekcie uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na 2020 
rok) 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że Uchwałą Nr 5/P/2019 Skład Orzekającego Nr 10 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 2.12.2019 r. wyraził opinię 
o projekcie uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na 2020 rok oraz Uchwałą Nr 
2/Dpr/2019 Skład Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy 
z dnia 2.12.2019 r. wyraził opinię o możliwości sfinansowania deficytu zakładanego 
w projekcie uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na 2020 rok. 
Regionalna Izba Obrachunkowa wyraziła pozytywną opinię  o projekcie uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu  Powiatu Włocławskiego na 2020 r. oraz wyraziła pozytywną opinię 
o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w uchwale budżetowej.  
Stanowią one ważny akcent oceny projektu uchwały.  
Uchwały te radni otrzymali w materiałach przesłanych na dzisiejszą sesję, co dało możliwość 
zapoznania się z nimi do dnia sesji. Z tego powodu nie ma potrzeby ich przedstawiania.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to 
przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Uchwała Nr 5/P/2019 Składu Orzekającego nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 2.12.2019 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały 
budżetowej Powiatu Włocławskiego na 2020 rok stanowi załącznik nr 11 do niniejszego 
protokołu.  
Uchwała Nr 2/Dpr/2019 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 2.12.2019 r. w sprawie wyrażenia opinii o możliwości sfinansowania 
deficytu zakładanego w projekcie uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na 2020 rok 
stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
 

a) dyskusja, 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem budżetu Powiatu na rok 2020.   
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Radny Kazimierz  Kaca stwierdził, że była obszerna dyskusja na Komisji Budżetu 
i Finansów na temat projektu budżetu powiatu. Radni otrzymali odpowiedzi. Nie musi się 
jednak ze wszystkimi sprawami zgadzać. Nowa władza ma inne koncepcje. Budżet roku 2020 
jest kontynuacją w pewnym stopniu zapisanych umów z roku 2018 – ZS w Chodczu. Umowa 
jest podpisana, realizowana. W przyszłym roku zostanie ukończona budowa wraz 
z wyposażeniem.  Drugą sprawą jest budowa budynku biurowego ze środków własnych. 
Poprzednicy załatwili sprawę przekazania działki z Miasta Włocławka. Budowa zostanie 
zakończona w roku 2020. W pewnym stopniu radni utożsamiają się z tym budżetem. 
W zakresie dróg – są proponowane nowe rozwiązania, z nowych środków z FDS. Radny 
zapytał – czy już rozstrzygnęła się sprawa dotacji, czy konkursy zostały już rozstrzygnięte, bo 
zaplanowana na ten cel jest kwota to ok. 8 mln zł.  Radny wyraził nadzieję, że środki wpłyną 
do budżetu powiatu. Wnioski komisji nie zostały uwzględnione w budżecie. Zostało inaczej 
przedstawione do czego koalicja ma prawo. Deficyt wynosi ok. 10 mln zł, jest nadwyżka z lat 
poprzednich – 9.200.000 zł. Radny zapytał czy taki jest rzeczywiście deficyt? Radny 
stwierdził, że należy się cieszyć, że będzie inwestycja w SPZPS we Włocławku. Radni będą 
kibicować inwestycji i dawać wsparcie, aby udała się inwestycja. Zakład znajduje się w kilku 
miejscach. Wyposażenie jest z lat siedemdziesiątych i osiemdziesiątych. Dobrze, że działki 
zostaną przekazane pod budowę Centrum.  Dobrze, że sprawy te są regulowane. Radny 
poprosił, aby uratować figurkę Matki Boskiej. Figurka została odrestaurowana w 1948 r. 
Powinna tam zostać i być patronem chorych. Dopiero budżet roku 2021 będzie opracowany 
przez nową władzę. Radny zgłosił uwagę, aby na remonty przeznaczyć większą kwotę. 
W budżecie została zabezpieczona kwota ok. 1 mln zł. Przy wzroście cen będzie problem 
z bieżącymi remontami. Wspólnota Samorządowa będzie głosować za budżetem na rok 2020. 
Bezrobocie w Powiecie Włocławskim nadal jest w wysokości 13%. Jest autostrada, są trzy 
zjazdy. Brakuje wsparcia na tereny inwestycyjne. Jeżeli będą powstawać firmy, to będzie tym 
samym udział powiatu w podatkach. Wspólnota Samorządowa chciałaby, aby w przyszłym 
budżecie na tereny inwestycyjne przeznaczyć środki finansowe. Kiedy radny był starostą a 
obecny starosta był w opozycji było mówione o jednej drodze, która była podciągnięta pod 
tereny inwestycyjne. Nie należy tego czynić, tylko brać pod uwagę rzeczywiste tereny 
inwestycyjne. Przy budżecie ponad 100 mln zł, można przeznaczyć na tereny inwestycyjne 
w granicach 0,5 mln zł do 1 mln zł.  
Radny Wojciech Zawidzki powiedział, że każdy zarząd, rada wybrana w demokratyczny 
sposób ma prawo stanowić budżet. Radni na poszczególnych komisjach dali wyraz poparcia 
dla projektu budżetu powiatu na rok 2020.  Każdy z  radnych ma prawo wypowiedzieć się 
i powiedzieć, co nie podoba się i żeby przemyśleć pewne sprawy na przyszłość.  Rdnemu nie 
odpowiada odejście od współfinansowania z gminami zadań związanych z remontami dróg. 
Nie jest to właściwe podejście. Nigdy nie ma gwarancji co będzie z finansowaniem z budżetu 
centralnego. Radny stwierdził, że jest potrzeba dofinansowania remontu zabytków 
w powiecie, dofinansowania sportu w gminach. Radny nie zgadza się na dofinansowanie 
zawodowej koszykówki Anwil. Pan Starosta wyjaśnił, że projekt dokumentacji drogi  Nowy 
Młyn w Brześciu Kuj. nie wszedł do projektu budżetu powiatu na rok 2020. Na ten cel nie są 
potrzebne duże środki finansowe w stosunku do wydatków na koszykówkę. Brześć Kuj. jest 
gminą, która w dochodzie własnym powiatu stanowi największy lub prawie największy 
udział. Każdy ma prawo stanowić swoją wizję pracy na 5 lat. Wszystkie inne inwestycyjne 
tematy są zgodne z podejściem radnego, to na komisjach i na sesji radny będzie „za”. Radny 
przekazał to z czym się nie zgadza.  Nie wszystko co jest głosowane jest zgodne z własnym 
sumieniem. Radny zwrócił się z prośbą, aby  na przyszłość przeanalizować wydatki. Gminy 
Powiatu Włocławskiego zasilają budżet powiatu i te pieniądze powinny wracać na powiatowe 
zadania lub zadaniach w gminach, na których powiat istnieje.  
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Pan Roman Gołębiewski – Starosta Włocławski powiedział, że uchwalania budżetu na rok 
następny to zawsze wyjątkowy moment dla każdego samorządu. Starosta podziękował 
wszystkim, którzy współpracowali  przy tworzeniu budżetu. jest to praca zbiorowa a nie praca 
jednej osoby. Starosta podziękował współpracownikom ze Starostwa Powiatowego, 
jednostkom organizacyjnym. Praca była pod kierownictwem Skarbnika Powiatu. Szczególne 
podziękowania należą się Skarbnikowi Powiatu. Jest to budżet ambitny, rozwojowy, realny, 
rekordowy pod każdym względem w stosunku do budżetów jakie do tej pory były. Jest to 
budżet zapewniający kontynuowanie inwestycji na niespotykanym do tej pory poziomie, 
zarówno w inwestycji drogowych, oświatowych, administracyjnych, ekologicznych i nowych 
przedsięwzięć. Jest to budżet zapewniający realizację wielu zadań obywatelskich, 
społecznych, promocyjnych, ochrony zabytków, sportu, zdrowia, transportu. Rozwiązań, 
które do tej pory nie były stosowane. Pan Starosta nie zgodził się z tym, że ten budżet jest 
stworzony przez poprzedników. Ten budżet został stworzony przez obecny zarząd powiatu. 
Jedynie są kontynuowane dwie inwestycje, które rozpoczęte były wcześniej. Umowy na ich 
realizację i dokończenie wniosku aplikacyjnego na ZS w Chodczu dokonywał już obecny 
zarząd. jeżeli chodzi o współpracę z gminami, to odbywa się ona wzorowo. We 
wcześniejszych latach był algorytm wspierania samorządów według nijak określonych zasad. 
Rozpoczynając swoje urzędowanie, jako Starosty Włocławskiego, nowego zarządu powiatu, 
zostało uzgodnione, że starosta spotka się z wójtami i burmistrzami. Wszyscy z tego 
algorytmu byli niezadowoleni. Wszyscy wyrazili się, że są pokrzywdzeni. Wszyscy, poza 
jednym głosem odrębnym, zaakceptowali to, żeby ze wspierania gminnych inwestycji 
i w zamian oczekiwania inwestycji powiatowych, zrezygnować. Dyskusja na ten temat była 
wielokrotnie. Starosta przy swoim zdaniu pozostanie. Starosta  poprosił o zaakceptowanie 
tego. Jest to wynik rozmów z wszystkimi wójtami i burmistrzami. Jeżeli chodzi o wsparcie 
terenów inwestycyjnych, to starosta podziękował samorządowcom, że te tereny na obszarze 
powiatu działają. Jest to głównie ich zasługa i pokazuje to to, że robią to bardzo dobrze. 
Pojawiają się nowi inwestorzy. Pan Starosta umówił się z wójtami i burmistrzami, że tam, 
gdzie w jakiś sposób z realizacją jakiejś inwestycji, nowego inwestora bądź obecnego, będzie 
kolidowało jakieś zadanie powiatowe, jakaś droga, to zawsze to zadanie będzie 
priorytetowym. Zrezygnowało się z doprowadzenia autobusów do tych miejsc. Okazało się, 
że średnio tymi autobusami jeździły 3 osoby. Te środki można było przeznaczyć na inne 
działania. Padło stwierdzenie, że Brześć Kuj. jest największym płatnikiem do budżetu 
powiatu. Pan Starosta podziękował radnym odpowiedzialnym za powiat, że potrafią spojrzeć 
na budżet jako radni powiatu. Każdy z radnych chciałby, aby inwestycje były realizowane 
w jego okręgu wyborczym. Nie można powiedzieć, że nowy budynek administracyjny, 
planowane Centrum Zdrowia nie służy wszystkim mieszkańcom powiatu.  W jednym roku 
inwestycji w danej gminie jest więcej, w innej mniej, a w kolejnej – wcale. Nie da się 
w każdym budżecie inwestować w danej gminie. Jakby dokonać analizy wieloletniej 
bezpośrednich inwestycji na terenie danych gmin, to na pewno Brześć Kuj. nie byłby 
pokrzywdzony, patrząc na kwoty przekazywane na renowację zabytków w tej miejscowości 
itp. rzeczy. Zarząd Powiatu przyjął przy zabytkach zdrową zasadę i będzie apelował w tym 
roku, aby wszystkie wnioski otrzymały jednakowe wsparcie, podobnie jak się to robi 
w przypadku sportu, OSP i innych aspektach. Jeżeli chodzi o drogi, to budżet jest bardzo 
ambitny, zakładający 4 zadania inwestycyjne, 1 remontowe ze wsparciem FDS. Nie ma 
jeszcze formalnego rozpatrzenia wniosków. Starosta liczy na jak największe wsparcie. Ile 
wniosków otrzyma dofinansowanie, na razie nie wiadomo.  W roku poprzednim z listy 
rezerwowej wszystkie inwestycje zostały zrealizowane. Jeżeli nie będzie dofinansowania, to 
rada podejmie decyzję czy dana inwestycja i remont będą realizowane z własnych środków, 
czy przełoży się na lata następne. Jeżeli chodzi o remonty, to jakby czytać literalnie, to na 
remonty jest rekordowa kwota, bo razem ze wsparciem FDS, to jest kwota 3.700.000 zł. Jeżeli 
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chodzi o szkoły, to jest kontynuowany przez poprzedników wniosek, w ZS Chodczu. Są 
pewne problemy z wyposażeniem, bo nie był wówczas ogłoszony wspólny przetarg. 
Wszystko wskazuje na to, że uda się to zrealizować. W szybkim tempie została opracowana 
dokumentacja na ZS w Izbicy Kuj. Został już złożony wniosek o dofinansowanie w ramach 
polityki terytorialnej. Jeżeli chodzi o zespół koszykówki Anwil, to radny po raz kolejny 
powiedział, że  te środki można przeznaczyć na zabytki. Została utrzymana kwota na zabytki, 
taka jaka była w budżecie od wielu lat. Drużyna Anwilu jest jedyną rozrywką sportową dla 
mieszkańców miasta Włocławka i Powiatu Włocławskiego. Otrzymuje się dużo pochlebnych 
opinii. Zapewnia ona realizację promocji powiatu. Jeżeli chodzi o budynek administracyjny 
we Włocławku, to zostało znalezione nowe podejście. Jedno piętro nie będzie przeznaczone 
na archiwum, tylko zarząd i rada zaakceptowała  dodatkowe środki na zagospodarowanie 
jednego poziomu na inne instytucje powiatu, tj.: PCPR, Powiatowy Zespół Orzekania 
o Niepełnosprawności, Powiatowy Nadzór Budowlany.  Będą przeniesione dwa wydziały 
Starostwa, aby usprawnić obsługę dla interesantów, aby sprawy z zakresu budownictwa, 
ochrony środowiska, geodezji mogły być załatwione w jednym miejscu. Koncepcja 
zagospodarowania budynku wraz z umeblowaniem jest gotowa. Nowością są instalacje 
fotowoltaiczne w jednostkach. W I kwartale 2020 r. ma być ogłoszony konkurs w ramach 
RPO na to zadanie. Powiat będzie się starał pozyskać na ten cel środki zewnętrzne, aby 
obniżyć koszty funkcjonowania jednostek, by stały się atrakcyjne. Rozpoczyna się proces 
dowozu młodzieży do szkół powiatowych, by z jednej strony rozwiązać sprawy osób, które 
mają problem  z transportem, a z drugiej strony spróbować zapełnić szkoły młodzieżą. Duże 
inwestycje są czynione i należy zrobić wszystko, aby zachęcić młodzież do przyjścia do szkół 
powiatowych.  Do każdej szkoły na godzinę 8:00 tym transportem młodzież będzie mogła 
dotrzeć do szkoły. Zrobi się też wszystko, aby ten transport dla młodzieży był transportem 
darmowym. Poprzedni rok pokazał otwarcie powiatu na mieszkańców powiatu, na to co robią 
społecznie i to wsparcie będzie kontynuowane w roku 2020, tj.: wspierać straże pożarne, 
kluby sportowe, współpracować z kołami gospodyń wiejskich, stowarzyszeniami przy wielu 
organizowanych uroczystościach. Wspiera się nadal renowację zabytków. Będą 
kontynowanie imprezy Święto Powiatu, które na celu ma spotkanie się wszystkich ludzi 
odpowiedzialnych za powiat. Na to spotkanie są zapraszani radni gminni, sołtysi, 
przedstawiciele stowarzyszeń. W ten sposób chce się podziękować za to co robią na co dzień. 
Najważniejszą inwestycją, która będzie rozpoczęta w następnym roku to budowa 
Powiatowego Centrum Zdrowia. Wszyscy się zgadzają z tym, jak ta jednostka wygląda, nie 
należy to do chluby samorządu powiatowego.  W pierwszej kolejności muszą być 
uregulowane sprawy własnościowe. Jeżeli wszystko odbędzie się zgodnie z planem, to 
w przyszłym roku powiat będzie chciał skorzystać ze środków rezerwy, które są zapisane 
i wprowadzić, i rozpocząć realizację zadania w systemie Zaprojektuj i wybuduj, przeznaczyć 
środki na opracowanie dokumentacji. Będzie to musiała zaakceptować rada powiatu. Jeżeli 
chodzi o ogólny deficyt, to na poprzedniej sesji padały słowa czarno widzenia. Starosta 
zapewnił, że  wynik roku 2019 będzie jeszcze wyższy niż to, co starosta zastał przed tym 
rokiem, mimo bezspornych realizacji wielu inwestycji, wielu zamierzeń, wielu rzeczy 
społecznych, obywatelskich, promocyjnych. Jest ważne, aby wśród społeczeństwa samorząd 
powiatu miał dobrą opinię.   Przy realizacji tych zadań dba się też o pracowników Starostwa 
Powiatowego, jednostek organizacyjnych. Padały różne kwoty na komisjach w sprawach 
podwyżek. Jeżeli radni przyjmą ten budżet, to w pierwszych dwóch latach podwyżki były 
wyższe niż w poprzednich latach było przez okres 4 lat. Dobro pracowników przy realizacji 
zadań jest bardzo ważne i z takimi propozycjami wychodzi się. W zeszłym roku była to kwota 
400 zł w przeliczeniu na etat, na rok 2020 – 300 zł. W poprzednich 4 latach była to kwota  
650 zł. Pięć lat temu na inwestycje była przeznaczona kwota 17 mln zł, obecnie – 40 mln zł. 
Pan Starosta podziękował wszystkim zaangażowanym w realizację budżetu. Zarząd 



 15

wsłuchiwał się we wnioski radnych, było wiele dyskusji poza komisjami. Starosta wniósł 
o poparcie budżetu z uwagi na fakt, że jest to dobry budżet dla Powiatu Włocławskiego, dobra 
mieszkańców.   
 

b) głosowanie. 
 
Przewodniczący Rady, przed przystąpieniem do procedury głosowania, poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 10, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 1 stycznia 
2020 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
wyniki głosowania: 
za – 19  
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
wydruk z głosowania stanowi złącznik nr 13 do niniejszego protokołu.   
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził,  że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 grudnia 2019 roku w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2020 została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na rok 2020 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 grudnia 2019 roku w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego 
protokołu.  
 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 
lata 2019 – 2026 wraz z autopoprawką (tekst jednolity).  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr 1 
Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz w załączniku nr 2 – Przedsięwzięcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej.  
W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali autopoprawkę oraz tekst jednolity uchwały.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Włodzimierza Kaczmarka – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 12 grudnia br. 
analizowała projekt uchwały dotyczący zmiany uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2019 – 2026. Komisja jednogłośnie, 5 głosami „za” zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosów 
w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury głosowania, poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały 
daty – 19 grudnia 2019 r. 
Przewodniczący Rady, zapytał kto jest za podjęciem uchwały wraz z autopoprawką 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-19 
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Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 16  do niniejszego protokołu.   
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 grudnia 2019 r. o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2019 – 2026 została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2019 – 2026 stanowi załącznik nr  17 do niniejszego protokołu.   
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 grudnia 2019 r. o zmianie uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2019 – 2026 stanowi załącznik nr  18 do niniejszego protokołu.   
 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 wraz 
z autopoprawką (tekst jednolity).  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i wydatków między paragrafami klasyfikacji budżetowej na wnioski dysponentów środków 
budżetowych.  
W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali autopoprawkę oraz tekst jednolity uchwały.  
Przewodniczący Rady poprosił  Pana Włodzimierza Bogdana Kaczmarka – 
Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem 
uchwały.  
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 12 grudnia br. 
analizowała projekt uchwały dotyczący w budżecie powiatu włocławskiego na rok 2019. 
Komisja jednogłośnie, 5 głosami „za” zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosów 
w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury głosowania, poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały 
daty – 19 grudnia 2019 r. 
Przewodniczący Rady, zapytał kto jest za podjęciem uchwały wraz z autopoprawką 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr  19 do niniejszego protokołu.   
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 grudnia  2019 roku o zmianie uchwały Rady Powiatu 
we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 została 
podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 stanowi 
załącznik nr  20 do niniejszego protokołu.   
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Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 grudnia  2019 roku o zmianie uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 
stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.   
 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia od Wojewody Kujawsko – 
Pomorskiego zadań publicznych z zakresu administracji rządowej dotyczących 
kwalifikacji wojskowej na terenie Powiatu Włocławskiego w 2020 roku.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy przyjęcia od Wojewody 
Kujawsko – Pomorskiego zadania z zakresu administracji rządowej związanego 
z przygotowaniem i przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej na terenie Powiatu 
Włocławskiego w 2020 roku polegającego na wypłaceniu dodatkowego wynagrodzenia 
osobom wchodzącym w skład powiatowej komisji lekarskiej w przypadku udziału w pracy tej 
komisji poza godzinami pracy zawodowej.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Mariusza Bladoszewskiego – Przewodniczący Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego. 
Pan Mariusz Bladoszewski – Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego poinformował, że w dniu 12 grudnia 2019 roku odbyło się 
posiedzenie Komisji  Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, podczas 
którego komisja analizowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia od Wojewody Kujawsko – 
Pomorskiego zadań publicznych z zakresu administracji rządowej dotyczących kwalifikacji 
wojskowej na terenie Powiatu Włocławskiego w 2020 roku. Komisja bez dyskusji 
jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosów 
w dyskusji, to kto z Państwa jest za podjęciem uchwały i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr  22 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 grudnia  2019 roku w sprawie przyjęcia od 
Wojewody Kujawsko – Pomorskiego zadań publicznych z zakresu administracji rządowej 
dotyczących kwalifikacji wojskowej na terenie Powiatu Włocławskiego w 2020 roku została 
podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przyjęcia od Wojewody Kujawsko 
– Pomorskiego zadań publicznych z zakresu administracji rządowej dotyczących kwalifikacji 
wojskowej na terenie Powiatu Włocławskiego w 2020 roku stanowi załącznik nr 23 do 
niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 grudnia  2019 roku w sprawie przyjęcia od 
Wojewody Kujawsko – Pomorskiego zadań publicznych z zakresu administracji rządowej 
dotyczących kwalifikacji wojskowej na terenie Powiatu Włocławskiego w 2020 roku stanowi 
załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady przekazał prowadzenie obrad Pani Annie Kozłowskiej - 
Wiceprzewodniczącej Rady.  
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11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Administracji, 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku na rok 2020.  
 
Pani Anna Kozłowska - Wiceprzewodniczący Rady poinformowała, że Komisja 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, stosownie do przepisów paragrafu 44 
ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, opracowała projekt planu pracy komisji na rok 2020 
i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
Wiceprzewodniczący Rady poprosiła Pana Mariusza Bladoszewskiego - Przewodniczącego 
Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad 
planem pracy komisji. 
Pan Mariusz Bladoszewski – Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego poinformował, że Komisja Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego na posiedzeniu w dniu 25 listopada br. opracowała projekt planu 
pracy Komisji na rok 2020. Tematyka planu pracy została rozpisana na IV kwartały. Komisja 
jednogłośnie przyjęła projekt planu pracy Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego Rady Powiatu we Włocławku na rok 2020 i przedkłada wysokiej radzie do 
zatwierdzenia.  
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję. 
Wiceprzewodniczący Rady zapytała radnych, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? 
Wobec braku uwag, Wiceprzewodniczący Rady zapytała, kto jest za podjęciem uchwały 
i przeprowadziła procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 25  do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 grudnia 2019 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu we 
Włocławku na rok 2020 została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie planu pracy Komisji Administracji, 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku na rok 2020 stanowi 
załącznik nr 26  do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 grudnia 2019 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu we 
Włocławku na rok 2020 stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu. 
 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Budżetu i Finansów 
Rady Powiatu we Włocławku na rok 2020.  
 
Wiceprzewodniczący Rady poinformowała, że Komisja Budżetu i Finansów, stosownie do 
przepisów paragrafu 44 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, opracowała projekt planu 
pracy komisji na rok 2020 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
Wiceprzewodniczący Rady poprosiła Pana Włodzimierza Bogdana Kaczmarka - 
Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad planem pracy 
komisji. 
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 21 listopada br. 
opracowała projekt planu pracy komisji na rok 2020. Tematyka została przypisana na 
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poszczególne kwartały. Komisja jednogłośnie, 7 głosami „za” przyjęła projekt planu pracy 
i przedłożyła wysokiej radzie do zatwierdzenia.  
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady zapytała radnych, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? 
Wobec braku uwag, Wiceprzewodniczący Rady zapytała, kto jest za podjęciem uchwały 
i przeprowadziła procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-16 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr  28 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 grudnia 2019 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu we Włocławku na rok 2020 została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku  w sprawie planu pracy Komisji Budżetu 
i Finansów Rady Powiatu we Włocławku na rok 2020 stanowi załącznik nr 29 do niniejszego 
protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 grudnia 2019 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu we Włocławku na rok 2020 stanowi załącznik nr  
30 do niniejszego protokołu. 
 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Edukacji, Kultury 
i Sportu Rady Powiatu we Włocławku na rok 2020.  
 
Wiceprzewodniczący Rady poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu, 
stosownie do przepisów paragrafu 44 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, opracowała 
projekt planu pracy komisji na rok 2020 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
Wiceprzewodniczący Rady poprosiła Pana Karola Matusiaka - Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad planem pracy komisji. 
Pan Karol Matusiak - Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu 13 listopada br. 
opracowała projekt planu pracy Komisji na rok 2020. Tematyka planu pracy została rozpisana 
na IV kwartały. Komisja jednogłośnie przyjęła projekt planu pracy Komisji Edukacji, Kultury 
i Sportu Rady Powiatu we Włocławku na rok 2020 i przedkłada wysokiej radzie do 
zatwierdzenia. 
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady zapytała radnych, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? 
Wobec braku uwag, Wiceprzewodniczący Rady zapytała, kto jest za podjęciem uchwały 
i przeprowadziła procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 grudnia 2019 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we Włocławku na rok 2020 została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie planu pracy Komisji Edukacji, 
Kultury i Sportu Rady Powiatu we Włocławku na rok 2020 stanowi załącznik nr  32 do 
niniejszego protokołu. 
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Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 grudnia 2019 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we Włocławku na rok 2020 stanowi 
załącznik nr  33 do niniejszego protokołu. 
 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Infrastruktury 
i Rozwoju Rady Powiatu we Włocławku na rok 2020.  
 
Wiceprzewodniczący Rady poinformowała, że Komisja Infrastruktury i Rozwoju, stosownie 
do przepisów paragrafu 44 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, opracowała projekt planu 
pracy komisji na rok 2020 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
Wiceprzewodniczący Rady poprosiła Pana Bogdana Domżalskiego  - Przewodniczącego 
Komisji Infrastruktury i Rozwoju o przedstawienie prac nad planem pracy komisji. 
Pan Bogdan Domżalski - Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju 
poinformował, że Komisja Infrastruktury i Rozwoju na posiedzeniu w dniu 21 listopada br. 
opracowała projekt planu pracy komisji na rok 2020. Tematyka pracy przypisana została na 
poszczególne kwartały. Komisja jednogłośnie 5 głosami przyjęła przedłożony projekt planu 
pracy i przedłożyła wysokiej radzie do zatwierdzenia.  
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady zapytała radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? 
Wobec braku uwag, Wiceprzewodniczący Rady zapytała, kto jest za podjęciem uchwały 
i przeprowadziła procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr  34 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 grudnia 2019 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Infrastruktury i Rozwoju Rady Powiatu we Włocławku na rok 2020 została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie planu pracy Komisji Infrastruktury 
i Rozwoju Rady Powiatu we Włocławku na rok 2020 stanowi załącznik nr  35 do niniejszego 
protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 grudnia 2019 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Infrastruktury i Rozwoju Rady Powiatu we Włocławku na rok 2020 stanowi 
załącznik nr 36 do niniejszego protokołu. 
 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska Rady Powiatu we Włocławku na rok 2020.  
 
Wiceprzewodniczący Rady poinformowała, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 
stosownie do przepisów paragrafu 44 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, opracowała 
projekt planu pracy komisji na rok 2020 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
Wiceprzewodniczący Rady poprosiła Pana Wojciecha Rudzińskiego - Przewodniczącego 
Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska o przedstawienie prac nad planem pracy komisji. 
Pan Wojciech Rudziński - Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska  
poinformował, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska na posiedzeniu w dniu 
21 listopada br. opracowała projekt planu pracy Komisji na rok 2020. Tematyka planu pracy 
została rozpisana na IV kwartały. Komisja jednogłośnie przyjęła projekt planu pracy Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu we Włocławku na rok 2020 i przedkłada 
wysokiej radzie do zatwierdzenia.   
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Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady zapytała radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? 
Wobec braku uwag, Wiceprzewodniczący Rady zapytała, kto jest za podjęciem uchwały 
i przeprowadziła procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 37  do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 grudnia 2019 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu we Włocławku na rok 2020 została 
podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie planu pracy Komisji Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska Rady Powiatu we Włocławku na rok 2020 stanowi załącznik nr  38 do 
niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 grudnia 2019 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu we Włocławku na rok 2020 stanowi 
załącznik nr 39  do niniejszego protokołu. 
 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Zdrowia i Spraw 
Społecznych Rady Powiatu we Włocławku na rok 2020.  
 
Wiceprzewodniczący Rady poinformowała, że Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych, 
stosownie do przepisów paragrafu 44 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, opracowała 
projekt planu pracy komisji na rok 2020 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
Wiceprzewodniczący Rady  poprosiła Panią Ewę Kończyńską- Przewodniczącego Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad planem pracy komisji. 
Pani Ewa Kończyńską- Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 21 listopada 
br. opracowała plan pracy swojej komisji na 2020 rok. Tematyka planu pracy została 
rozpisana na IV kwartały. Komisja jednogłośnie przyjęła projekt planu pracy Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu we Włocławku na rok 2020 i przedkłada 
wysokiej radzie do zatwierdzenia.   
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady zapytała radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? 
Wobec braku uwag, Wiceprzewodniczący Rady zapytała, kto jest za podjęciem uchwały 
i przeprowadziła procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-15 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 40   do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 grudnia 2019 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu we Włocławku na rok 2020 została 
podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie planu pracy Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych Rady Powiatu we Włocławku na rok 2020  stanowi załącznik nr 41 do 
niniejszego protokołu. 
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Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 grudnia 2019 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu we Włocławku na rok 2020 stanowi 
załącznik nr 42 do niniejszego protokołu. 
 
17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Rady Powiatu we Włocławku 
na rok 2020. 
 
Wiceprzewodniczący Rady poinformowała, że stosownie do przepisów art. 9 ust. 1 ustawy 
o samorządzie powiatowym oraz paragrafu 6 ust. 1  Statutu Powiatu Włocławskiego został 
opracowany projekt planu pracy Rady Powiatu na rok 2020. Przedstawiony plan pracy jest 
planem ramowym, zawierającym wytyczne do działania Rady Powiatu w roku 2020.  
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady zapytała radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? 
Wobec braku uwag, Wiceprzewodniczący Rady zapytała, kto jest za podjęciem uchwały 
i przeprowadziła procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-16 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 grudnia 2019 roku w sprawie planu pracy 
Rady Powiatu we Włocławku na rok 2020 została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie planu pracy Rady Powiatu we 
Włocławku na rok 2020 stanowi załącznik nr 44 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 19 grudnia 2019 roku w sprawie planu pracy 
Rady Powiatu we Włocławku na rok 2020  stanowi załącznik nr 45  do niniejszego protokołu. 
 
18. Oświadczenia radnych. 
 
Wiceprzewodniczący Rady przypomniała, że w ramach realizacji tego punktu mogą być 
wygłaszane lub składane na piśmie do protokołu wyłącznie oświadczenia radnych. Nie ma 
natomiast możliwości kierowania w ramach tego punktu interpelacji i zapytań do starosty 
w konkretnych sprawach dotyczących powiatu. Zgodnie bowiem z art. 19a ust. 12 ustawy 
z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym interpelacje i zapytania składane są na 
piśmie do przewodniczącego rady, który przekazuje je niezwłocznie staroście. Zaapelowała 
więc o to, by do kierowania interpelacji i zapytań do starosty korzystali radni wyłącznie 
z tego trybu.  
Jednocześnie przypominała, że zgodnie z § 44 ust. 2 Statutu Powiatu Włocławskiego komisje 
rady, w ramach realizacji swoich zadań, mogą występować do zarządu powiatu z wnioskami 
i dezyderatami w sprawach dotyczących realizacji zadań powiatu.  
Poinformowała też,  radny, jak i każdy obywatel oraz każdy inny podmiot, ma prawo do 
składania do organów powiatu i starosty wniosków w trybie określonym  
w dziale VIII, rozdziałach 1, 2 i 3 Kodeksu postępowania administracyjnego. 
Wiceprzewodniczący Rady zapytała radnych czy chcieliby wygłosić lub złożyć na piśmie do 
protokołu oświadczenie?  
radni nie złożyli oświadczeń.  
Wiceprzewodniczący Rady – Pani Anna Kozłowska przekazała dalsze prowadzenie obrad 
Przewodniczącemu Rady.  
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19. Zamknięcie XII Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady w dniu 19 grudnia  
2019 roku o godzinie 1430 zamknął obrady XII Sesji Rady Powiatu we Włocławku.   
 
  

     Przewodniczący Rady  
  

Zygmunt Stanisław Wierzowiecki   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowały:  
1) Katarzyna Dąbrowska-Czerwińska ………  
2) Marta Grzegórska ………………..………   
 


